
 

 

Zápis z jednání  
Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice  

ze dne 17. dubna 2023 
 
Místo a čas konání: velká zasedací místnost, rektorát UPCE, 4. podlaží, 13:00  
 
Přítomni:  
prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D., doc. Ing. Petr Doležel, Ph.D., prof. MUDr. Josef Fusek, DrSc., prof. Ing. Petr 
Kalenda, CSc., prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc., prof. Ing. Tatiana Molková, Ph.D., 
doc. Ing. et Ing. Renáta Myšková, Ph.D., Ing. Eliška Matušková, Ing. Zuzana Gojná, Ing. Barbora Hábová 
Omluveni: 
Ing. Petr Bělina, Ph.D. 
Hosté:  
Mgr. Eva Hlaváčková, Ph.D., doc. Mgr. Michal Téra, Ph.D., Mgr. Irena Reimannová, Ph.D., PhDr. Bianca 
Beníšková, Ph.D., PhDr. Tomáš Kupka, Ph.D., Mgr. Markéta Moravcová, Ph.D., doc. Ing. Jana Holá, Ph.D. 
 
č. j.: akred/0011/23 

 

Program jednání: 
1. Zahájení. 
2. Projednání vnitřního hodnocení kvality studijních programů za rok 2022. 
3. Žádost o schválení změny garanta doktorských studijních programů Fakulty 

ekonomicko-správní. 
4. Žádosti o schválení změn závažného charakteru v uskutečňování habilitačních řízení 

Fakulty ekonomicko-správní. 
5. Žádost o schválení změn závažného charakteru v uskutečňování studijních programů 

Fakulty zdravotnických studií. 
6. Oznámení méně závažných změn v uskutečňování studijních programů Fakulty 

zdravotnických studií. 
7. Návrh žádosti o rozšíření akreditace NAÚ akademicky zaměřeného bakalářského 

studijního programu Automatizace Fakulty elektrotechniky a informatiky. 
8. Kontrolní zpráva k institucionální akreditaci za oblast vzdělávání Ekonomické obory. 
9. Problematika ukončování studia doktorských studijních programů Fakulty filozofické 

v rozporu s vnitřním předpisem UPCE. 
10. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

UPCE za rok 2022. 
11. Různé. 
12. Závěr. 

 
1. Zahájení. 
Předseda Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice (dále jen „RVH“), prof. Čapek, přivítal 
na jednání přítomné členy RVH a seznámil je s programem jednání. Prof. Molková informovala o úpravě 
avizovaného programu jednání, projednávání nápravných opatření FES bude přesunuto na květnové 
jednání. Nikdo z přítomných nepožádal o doplnění navrženého programu. Členové vyslovili souhlas, 
aby na dnešním jednání byla z důvodu projednávání hodnocení kvality studijních programů přítomna 
Ing. Hábová. Zasedání RVH bylo zahájeno. 
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2. Projednání vnitřního hodnocení kvality studijních programů za rok 2022. 
2.1 Slavistická studia zemí EU (FF/2018/33/1) 
K jednání RVH se připojila zpravodajka humanitní odborné komise RVH pro bakalářský studijní program 
Slavistická studia zemí EU, dr. Hlaváčková. Místopředsedkyně RVH, prof. Molková, dále na jednání 
uvítala zástupce Fakulty filozofické – proděkanku pro vzdělávání, dr. Reimannovou, a garanta 
studijního programu, doc. Téru. Prof. Molková stručně shrnula proces vnitřního hodnocení kvality 
studijního programu a požádala zpravodajku, dr. Ježkovou, o přednesení jejího stanoviska. Stanovisko 
humanitní odborné komise přednesla její předsedkyně, prof. Lenderová. Odborná komise, na základě 
doporučení zpravodajky, doporučuje nepokračovat v uskutečňování studijního program. Důvodem 
je dlouhodobě nízký zájem uchazečů. O vyjádření byl požádán garant studijního programu, doc. Téra, 
který přítomným členům přiblížil proces vytváření nového studijního programu, jehož žádost 
o akreditaci je v současné době posuzování hodnotící komisí NAÚ. Dr. Reimannová vyjádření garanta 
doplnila. 
K bodu jednání byla otevřena diskuse, která byla zaměřena především na příčiny nízkého zájmu 
studentů o hodnocený studijní program a podobu nově připravovaného studijního programu 
Středoevropská studia. 
K bodu jednání proběhla uzavřená diskuse, do které se zapojili doc. Myšková, Ing. Matušková, 
prof. Fusek, prof. Molková. 
Místopředsedkyně RVH nechala hlasovat o návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 2.1: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schvaluje hodnotící zprávu bakalářského 
akademicky zaměřeného studijního programu Slavistická studia zemí EU Fakulty filozofické. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
2.2 Německý jazyk pro odbornou praxi (FF/2018/28/1) 

Prof. Molková přivítala na jednání RVH dr. Kupku, který na jednání zastoupil zpravodaje humanitní 
odborné komise RVH pro bakalářský profesně zaměřený studijní program Německý jazyk 
pro odbornou praxi Fakulty filozofické, Ing. Bayera, který se z jednání omluvil z důvodu pracovní cesty. 
Garantku studijního programu, dr. Matuškovou, která se z jednání omluvila také z důvodu pracovní 
cesty, zastoupila dr. Beníšková. Projednání závěrů hodnocení se zúčastnila také proděkanka 
pro vzdělávání, dr. Reimannová. Prof. Molková stručně shrnula proces vnitřního hodnocení kvality 
studijního programu, dr. Kupka seznámil přítomné s hlavními body zprávy zpravodaje. O vyjádření byli 
požádáni také zástupci fakulty. Předsedkyně humanitní odborné komise, prof. Lenderová, přednesla 
stanovisko humanitní odborné komise a zdůraznila, že žádost o prodloužení platnosti akreditace 
je v současnosti již projednávána NAÚ. 
K bodu jednání proběhla otevřená diskuse. Diskutovány byly především podoba a rozsah odborné 
praxe, příčiny klesajícího počtu studentů o tento jedinečný obor a problematika jazykového vzdělávání 
v nižších stupních vzdělávání 
Místopředsedkyně RVH nechala hlasovat o návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 2.2: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schvaluje hodnotící zprávu bakalářského 
profesně zaměřeného studijního programu Německý jazyk pro odbornou praxi Fakulty filozofické. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
3. Žádost o schválení změny garanta doktorských studijních programů Fakulty ekonomicko-správní. 
Prof. Molková přítomným členům přiblížila žádost o změnu garanta doktorského studijního programu 
Regionální a veřejná ekonomie a jeho anglického ekvivalentu Regional and Public Economics Fakulty 
ekonomicko-správní. Fakultou deklarovaným důvodem pro změnu je navýšení kvality uskutečňování 
studijních programů. Změna garanta bude oznámena na NAÚ. Fakulta bude vyzvána k dodání 
aktuálního CI personálního formuláře nového garanta v souvislosti s nápravnými opatřeními, 
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které RVH projednávala na březnovém jednání. Dále bude fakulta upozorněna, že dnem účinnosti 
změny je den schválení RVH, tedy k datu 17. dubna 2023. 
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 3: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schvaluje žádost Fakulty ekonomicko-
správní o změnu garanta doktorského studijního programu Regionální a veřejná ekonomie a jeho 
anglického ekvivalentu Regional and Public Economics a předá informaci Národnímu akreditačnímu 
úřadu. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
4. Žádosti o schválení změn závažného charakteru v uskutečňování habilitačních řízení Fakulty 
ekonomicko-správní. 
Prof. Molková představila žádost o schválení změn v zajištění habilitačních řízení Fakulty ekonomicko-
správní, která nastaly v souvislosti se jmenováním nových grémií UPCE – Vědecké rady FES a Vědecké 
rady UPCE. Metodické postupy NAÚ vyžadují, aby změny v zajištění habilitačních řízení tohoto typu 
byly ze strany vysokých škol úřadu oznamovány. Sledování změn v zajišťování habilitačních 
a jmenovacích řízení je na UPCE upraveno opatřením rektora č. 9/2020. Projednávané změny se týkají 
zajištění habilitačního řízení v oboru Regionální a veřejná ekonomie a oboru Systémové inženýrství 
a informatika. 
K bodu jednání proběhla diskuse. 
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 4: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schvaluje změny v personálním zajištění 
habilitačního řízení oboru Regionální a veřejná ekonomie a oboru Systémové inženýrství a informatika 
a předá informaci Národnímu akreditačnímu úřadu. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
5. Žádost o schválení změn závažného charakteru v uskutečňování studijních programů Fakulty 
zdravotnických studií. 
Prof. Molková přivítala na jednání zástupce Fakulty zdravotnických studií – děkanku, doc. Holou, 
a proděkanku pro studium a vzdělávací činnost, dr. Moravcovou. Prof. Molková stručně představila 
podstatu provedených změn, jejich hlavní důvody shrnula doc. Holá, její vyjádření doplnila 
dr. Moravcová. Prof. Molková zdůraznila, že důvodem sledování změn je snaha zajistit, aby v čase 
nedocházelo ke snižování kvality uskutečňování studijního programu. 
K bodu jednání byla otevřena diskuse, ve které vystoupili prof. Čapek, prof. Molková a prof. Fusek. 
Diskutována byla především habilitační řízení kmenových zaměstnanců a potřeba změny přístupu 
k posuzování odborníků z praxe v rámci akreditačního procesu profesně zaměřených studijních 
programů.  
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 5: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schvaluje změny v uskutečňování 
studijních programů Fakulty zdravotnických studií a předá informaci Národnímu akreditačnímu úřadu. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
6. Oznámení méně závažných změn v uskutečňování studijních programů Fakulty zdravotnických 
studií. 
Prof. Molková seznámila přítomné se změnami méně závažného charakteru, které Fakulta 
zdravotnických studií realizovala v celkem sedmi studijních programech. Změny byly schváleny fakultní 
radou studijních programů. Veškeré materiály měli členové k dispozici v datovém úložišti RVH. 
K bodu jednání proběhla diskuse. 
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Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 6: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a bere na vědomí předložené změny 
v uskutečňování studijních programů Fakulty zdravotnických studií. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
7.  Návrh žádosti o rozšíření akreditace NAÚ akademicky zaměřeného bakalářského studijního 
programu Automatizace Fakulty elektrotechniky a informatiky. 
Prof. Molková představila žádost Fakulty elektrotechniky a informatiky o rozšíření akreditace NAÚ 
bakalářského studijního programu Automatizace o studijní plán pro kombinovanou formu studia. 
Žádost byla posouzena technickou odbornou komisí, prof. Kalenda přednesl závěry interního 
posuzovatele žádosti a závěrečné stanovisko odborné komise.  
K bodu jednání byla otevřena diskuse, která byla zaměřena především na otázku důvodů pro akreditaci 
kombinované formy. Diskutována byla problematika nízké dostudovatelnosti v prezenční formě studia 
a realizace projektu Národního plánu obnovy. Bylo konstatováno, že fakulta zrealizovala 
v uskutečňování studijního programu poměrné velké množství změn, které RVH projednávala na konci 
loňského roku  
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 7: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schvaluje záměr Fakulty elektrotechniky 
a informatiky podat žádost o rozšíření akreditace akademicky zaměřeného bakalářského studijního 
programu Automatizace o studijní plán pro kombinovanou formu studia, č. FEI/2023/178/1 
a doporučuje rektorovi předložit žádost Národnímu akreditačnímu úřadu. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
8.  Kontrolní zpráva k institucionální akreditaci za oblast vzdělávání Ekonomické obory. 
Prof. Molková seznámila členy RVH se zněním kontrolní zprávy k institucionální akreditaci pro oblast 
vzdělávání Ekonomické obory, kterou zpracovala Fakulta ekonomicko-správní ve spolupráci s Fakultou 
chemicko-technologickou. Jelikož se jedná již druhou kontrolní zprávu pro tuto oblast vzdělávání, 
doporučuje RVH zprávu dopracovat, obsah doplnit o jména akademických pracovníků, délku výjezdů 
a název doktorského studijního programu, na jehož realizaci se daný akademický pracovník podílí, 
resp. němž je student zapsán. Termín pro odevzdání kontrolní zprávy je 30. 6. 2023, upravenou verzi 
tedy RVH projedná nejpozději na svém červnovém jednání.  
 
9. Problematika ukončování studia doktorských studijních programů Fakulty filozofické v rozporu 
s vnitřním předpisem UPCE. 
Prof. Čapek informoval přítomné o zjištění, že na Fakultě filozofické není doktorské studium 
ukončováno dle ustanovení vnitřních předpisů, konkrétně Studijního a zkušebního řádu UPCE, a státní 
doktorská zkouška a obhajoba disertační práce je realizována v jeden den.  
K bodu jednání proběhla diskuse, do které se zapojili všichni členové RVH. Diskutována byla 
problematika chystané změny financování doktorského studia. RVH bere na vědomí informaci 
prof. Čapka, že Fakulta filozofická bude vyzvána k realizaci nápravného opatření. 
 
10. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností UPCE za rok 
2022. 
Prof. Molková informovala přítomné členy o fázi zpracování zprávy o kvalitě za rok 2022 a upozornila, 
že z časových důvodů bude nutné schválit tento dokument na začátku května formou per rollam, 
aby bylo možné zprávu předat k projednání dalším grémiím UPCE. 
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11. Různé. 
Prof. Molková informovala o závěrech konference Národního akreditačního úřadu, která proběhla 
na konci března na půdě Ostravské univerzity. Zásadním závěrem je tlak Národního akreditačního 
úřadu na vytvoření systému navyšování kvality vzdělávací činnosti vysokých škol a upozornění, 
že při posuzování žádostí o prodloužení institucionální akreditace bude zásadní posuzování vzdělávací 
činnosti. Závěry konference jsou dostupné na webu NAÚ: https://nauvs.cz/index.php/cs/konference-
2023. 
Prof. Molková informovala o skutečnosti, že prof. Lošťáková se vzdala členství v Ekonomické odborné 
komisi RVH z důvodu ukončení pracovního poměru na UPCE. Fakulta chemicko-technologická bude 
vyzvána k podání návrhu na nového člena této komise. 
Prof. Molková upozornila, že v souvislosti s přípravou studijního programu joint degree Fakulty 
ekonomicko-správní bude na centrální úrovni nutno zpracovat metodiku pro akreditaci 
a uskutečňování studijních programů realizovaných ve spolupráci se zahraničními vzdělávacími 
institucemi. 
Prof. Molková informovala o připravovaném společném jednání RVH a všech odborných komisí, 
která má především za cíl sjednocení postupů činností odborných komisí. 
Doc. Doležel oznámil, že ke dni 30. dubna 2023 se vzdává členství v RVH a poděkoval všem členům 
za spolupráci. 
Květnové jednání RVH proběhne již v novém rozšířeném složení a členové souhlasí, aby se jednání 
spolu s Ing. Matuškovou zúčastnil také její nástupce z řad studentů. 
 
12. Závěr. 
Prof. Molková upozornila na odložený termín květnového jednání, které se mimořádně uskuteční 
v úterý 23. května 2023 od 9 hodin, poděkovala přítomným za účast a ukončila zasedání. 
 
 

 
  

 
 

Pardubice dne 17. dubna 2023 

 

 

 

 
prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D. v.r. 

předseda Rady pro vnitřní hodnocení  
Univerzity Pardubice 

 
 
Zapsala: Ing. Zuzana Gojná 

https://nauvs.cz/index.php/cs/konference-2023
https://nauvs.cz/index.php/cs/konference-2023

